
  
 

 

 

 
    Om te noteren:  Donderdag 18 april 2024 , 20.00 uur: Algemene Ledenvergadering, Gebouw Irene, 

 Dorpsstraat 10, 7392 DD Twello. 
 

  
  

Van de voorzitter                   
 

Dit is mijn laatste bijdrage aan de nieuwsbrief als voorzitter van CDA Voorst. Zoals eerder 

aangekondigd treed ik halverwege deze Raadsperiode terug. Dat geeft ruimte voor nieuwe 

ideeën en voldoende tijd om die voor de gemeenteraadsverkiezingen van 2026 uit te 

werken. 
 

Zonder u al te veel met het verleden te willen vermoeien een korte terugblik. Bij de verkiezingen van 2018 

behaalden we twee zetels, mede als gevolg van interne onrust. Met de zetel van Arend Jansen erbij waren 

het er nog drie, maar die zat dan wel bij een andere lijst. Helaas hield de onrust aan en pas een jaartje 

voor de verkiezingen van 2022 stonden alle neuzen weer dezelfde kant op. Met een mooi 

verkiezingsresultaat: drie zetels en met een neuslengte voorsprong de tweede partij.  
 

Het CDA is onderdeel van een college zonder Gemeentebelangen en er waait een andere wind in de 

gemeente Voorst. Dat besturen niet altijd gemakkelijk is wordt uitgewerkt in de bijdrage van Jürgen en 

Peter in deze nieuwsbrief. Maar met het nieuwe elan uit Den Haag ligt er een stevige inhoudelijke basis 

voor de toekomst. De algemene opinie is dat Henri Bontenbal zich goed manifesteert en de CDA-

boodschap goed overbrengt. Wel jammer dat dit zich landelijk nog niet vertaald heeft in een herstel in 

aantal zetels – hopelijk is er een meetbaar herstel bij de Europese verkiezingen. 
 

Toch zijn er de nodige zorgen. Ons ledental blijft slinken en hoewel de posities in gemeenteraad en 

bestuur bezet zijn, is de reservebank leeg. En dat terwijl er landelijk meer jongeren bijkomen. In maart 

spreekt het bestuur met Thomas Steenkamp (begin 20 en bestuurslid CDA Gelderland) over dit thema. En 

in de ALV van 18 april willen we het met u hebben over de mogelijkheden om de leden beter te betrekken 

bij onze club. Want ook voor de ledenvergaderingen is de belangstelling minder geworden. 
 

Kortom, er wordt aangepakt en we hopen u op 18 april te mogen begroeten (zie ook uitnodiging en 

agenda voor de ALV van 18 april op pagina 4). We hebben Tweede Kamerlid Inge van Dijk bereid 

gevonden om via een videolink toelichting te geven op de formatie. Gelet op de situatie van vandaag is 

dat op 18 april nog steeds een thema. 

Bij deze wil ik u in ieder geval alvast bedanken voor de steun die we als bestuur hebben ervaren. Tot 18 

april! 
 

Jaap Borst, voorzitter 

 

 



         Nieuwsbrief februari 2024 
     

     
 

                                           CDAVoorst 2 

 

 
Van de fractievoorzitter en de wethouder  
 

Een fatsoenlijk land: solidariteit en barmhartigheid 
 

November 2023 was een bewogen maand in de gemeente Voorst. 

Vanuit het college is, in het verlengde van eerdere oproepen vanuit de 

Gemeenteraad, invulling gegeven aan een oproep van het COA om een 

locatie toe te staan voor de opvang van 60 Alleenstaande Minderjarige Vluchtelingen, ook wel AMV-ers 

genoemd. Locatie was een, nu nog, bedrijfsgebouw op industrieterrein de Engelenburg. Het werd geen 

hemel voor de gevluchte minderjarigen. Voordat een besluit genomen werd was het pand gekocht door 

een aantal ondernemers.  

Het is gelopen zoals het gelopen is. Daar is niets meer aan te doen. Ik heb als wethouder van dienst 

telkens benadrukt dat het gaat om het invullen van een humanitaire opgave. In goed CDA-jargon: 

solidariteit en barmhartigheid. Mij bereiken ook vanuit meerdere ingangen, waaronder kerken, de vraag 

of zij een bijdrage kunnen leveren. Een geluid dat de (sociale) media niet haalt… 
 

Terugkijken is goed. Vooruit is echter de enige weg om te gaan 

Naar aanleiding van de gebeurtenissen is er op 13 november 2023 een motie aangenomen in de Raad. Die 

roept op tot informeren van de inwoners, het maken van een stappenplan en het tijdig informeren van de 

Raad. Het is een unieke motie. De motie roept namelijk op om als Raad en College SAMEN het 

stappenplan te maken. Dat is gebeurd. Onze waarnemend burgemeester Jan Willem Wiggers (CDA) was 

daarbij de trekker. Waarom? Omdat hij zowel voorzitter is van het college van B&W als de 

Gemeenteraad. Een onafhankelijke professional als verbinder.  
 

Het stappenplan is er. Hierin staat duidelijk beschreven welke stappen genomen worden en wie, wanneer 

wordt betrokken. De definitieve beslissing is aan de democratisch gekozen volksvertegenwoordigers, de 

Gemeenteraad. Het stappenplan is aangenomen door de Raad. In de raadsvergadering van 29 januari 

2024 is bevestigd dat alle partijen staan achter het “wat”. Het “wat” is het invullen van de humanitaire 

plicht om voor mensen die dat nodig hebben een opvang te creëren, kortom solidariteit. Een ruime 

meerderheid van de Raad staat ook achter het “hoe” (=stappenplan) als het gaat om noodopvang.  
 

Gemeente Voorst en de spreidingswet 

Hoe verhoudt zich één en ander nu tot de landelijke ontwikkelingen, lees “de spreidingswet”? Het is goed 

om wat extra informatie te geven over waar het nu echt om gaat. Allereerst zijn er drie hoofdgroepen te 

onderscheiden. Groepen die, meer dan eens, door elkaar gehaald worden. Dit zijn statushouders, 

Oekraïners en asielzoekers. Per groep geef ik graag wat meer toelichting. 
 

Statushouders 

Statushouders zijn mensen die het traject van asielprocedure met succes hebben doorlopen. Zij hebben 

een verblijfsvergunning en starten met inburgeren. Zij hebben rechten en plichten als alle Nederlanders.  

Voor wat betreft de statushouders hebben de gemeenten al jarenlang de wettelijke plicht om een aantal 

van hen te voorzien van huisvesting. Dat is tot 2023 altijd goed gegaan. De gemeente Voorst heeft altijd 

aan de doelstelling voldaan. In 2023 niet. Reden was een hogere doelstelling van in totaal 55 

statushouders (2022: 39 personen) plus de alom bekende problemen op de huizenmarkt. Gemeente 

Voorst streeft er naar om in 2024 weer te voldoen aan de wettelijke plicht. Daarbij worden onorthodoxe 

maatregelen niet geschuwd. Denk hierbij aan het kopen van de oude Rabobank in Wilp en het oude 

postkantoor in Twello. Dat kost veel geld. Geen discussie daarover. 
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Tegelijkertijd kijkt de gemeente Voorst of we hiermee ook iets voor de bestaande Voorster bevolking 

kunnen doen. Zo wordt in Wilp één van de drie te creëren woonunits ter beschikking gesteld aan de 

lokale woningvraag. Hetzelfde geldt voor het oude postkantoor in Twello. Hier wordt één van de vier te 

realiseren units voor woningzoekenden ter beschikking gesteld. De gemeente Voorst koopt incourante 

panden, verduurzaamt deze, wijzigt daar waar nodig de bestemming van bedrijfsactiviteit naar wonen 

(Wilp en Twello) én voegt extra volume toe aan de woningmarkt. Hiermee voldoen we aan de opgave en 

doen we iets extra’s voor de bestaande inwoners. Overigens, onroerend goed is behoorlijk waardevast. 

Huizenbezitters onder ons zullen dit beamen. We investeren als gemeente in de samenleving. We smijten 

dus niet zomaar “geld over de balk” zoals door sommigen wordt beweerd.  
 

Oekraïners 

Dan de Oekraïners. De oorlog is nu meer dan 2 jaar aan de gang. Nederland, en ook Voorst, heeft zich van 

zijn meest warme kant laten zien door zonder al te veel problemen ruim 100.000 Oekraïners een veilige 

plek te geven. In de gemeente Voorst geldt dit voor ruim 100 Oekraïners. Deze mensen zijn gevestigd in 

zowel gemeentelijke opvang als bij particulieren. 

Ook hier zijn uitdagingen. Locaties verdwijnen. Denk hierbij bijvoorbeeld aan de oude gemeentewerf in 

Twello. Deze wordt nog in 2024 gesloopt om ruimte te maken voor de broodnodige woningbouw. Het is 

aan het college om oplossingen te vinden.  Ook hier is het woekeren met de beperkte middelen… 
 

Asielzoekers 

Hier komen we op het terrein van de spreidingswet. Asielzoekers zijn gevluchte mensen die in Nederland 

een aanvraag voor asiel hebben gedaan. De redenen zijn divers. Het kan zijn oorlogsgeweld, maar ook 

vervolging vanwege geaardheid, politieke overtuiging of geloofsovertuiging.  Landelijk aanmeldcentrum is 

Ter Apel. Helaas wijd en breid bekend door de excessen. Als mensen aangemeld zijn gaan ze verder in de 

procedure. Ze worden dan gehuisvest in asielzoekerscentra. In onze omgeving zijn er centra in 

bijvoorbeeld Deventer, Apeldoorn en Zutphen. Overigens is er bij omroep Human een zeer interessante 

serie getiteld “bij ons op het AZC”. Dit geeft een reëel beeld van hoe het er op een AZC aan toe gaat. 

Zonder kleuring. Een goede documentaire om je eigen beeld te vormen. De spreidingswet gaat er vanuit 

dat alle gemeenten in Nederland een bijdrage leveren bij de opvang van asielzoekers (in procedure). Nu 

zie je dat sommige gemeente bovenmatig bijdragen (denk aan ter Apel) en anderen niets tot weinig. Door 

middel van de spreidingswet bestaat er een instrument om te verplichten om op te vangen.  

En Voorst dan? Op dit moment vangen wij geen asielzoekers op. De exacte getallen die we zouden 

moeten opvangen volgen nog. In 2023 (voor de spreidingswet) was er sprake van 90 personen die Voorst 

zou moeten opvangen.  
 

CDA-Voorst, college van B&W en asiel 

De lijn die CDA-Voorst volgt ligt in het verlengde van de landelijke CDA-lijn. Streven is om grip te krijgen 

op de landelijke instroom. Echter daar kan een lokale partij geen rol van betekenis in spelen. Tegelijkertijd 

is het zaak om invulling te geven aan solidariteit en barmhartigheid. CDA-Voorst staat daarvoor. Het is 

verheugende is dat Gemeenteraad van de gemeente Voorst hier ook voor staat. En als uw wethouder zal 

ik mijn steentje bijdragen om invulling te geven aan deze missie.  

Samen staan we voor een fatsoenlijk land. Dit inclusief solidariteit en barmhartigheid! 

Namens fractie en wethouder 

 

Jürgen Wolff van Wülfing en Peter Wormskamp 
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ALGEMENE LEDENVERGADERING 18 april 2024 

 

Graag nodigen wij u uit voor een ledenvergadering van het CDA Voorst op donderdag 18 april 2024. De 

vergadering  begint om 20.00 uur (inloop vanaf 19.30 uur) en wordt gehouden in Gebouw Irene, 

Dorpsstraat 10, 7391 DD Twello.  

We hebben Tweede Kamerlid Inge van Dijk bereid gevonden kort te spreken over de formatie en de 

positie van het CDA daarin via een digitale verbinding.  

 

De agenda is als volgt:   

 

1. Opening, vaststelling agenda en mededelingen 

2. Notulen ledenvergadering 23 november 2023 (aangehecht) 

3. De formatie: het CDA standpunt door Inge van Dijk 

4. Stand van zaken CDA Voorst 

- Update wethouder 

- Uit de fractie: o.a. voor de verkiezingsuitslag en coalitievorming  

5. Jaarstukken 2023 en begroting 2024 

- Verslag kascommissie (Han Wilbrink en Gerard van den Belt) 

- Benoeming kascommissie: Han Wilbrink treedt af volgens rooster, benoeming nieuw lid 

kascommissie  

6. Pauze 

7. De toekomst van het CDA – ledenvergaderingen of themabijeenkomsten? 

8. Bestuurszaken: aftreden voorzitter 

9. Volgende ledenvergadering 

De volgende ledenvergadering zal in november 2024 worden gehouden.  

10. Rondvraag 

11. Sluiting 
 

Na afloop is er gelegenheid om een drankje te gebruiken. 

 

 

 

 

Ledenwerving 
Kent u mensen in uw omgeving of familie die het CDA gedachtengoed omarmen? U kunt nu voor €19,95 
voor een jaar lid worden via de volgende link: 
https://www.cda.nl/partij/doe-mee/word-lid   Of u kunt contact opnemen via info@voorst.cda.nl. 
 
 

CDA Voorst volgen op social media 

U kunt ons volgen via de website www.cdavoorst.nl en op Twitter, Facebook en Instagram @cdavoorst. 

De volgende nieuwsbrief verschijnt in januari 2023. Kopij is welkom, deadline is 10 januari 2024. 

 Steun CDA Voorst door te doneren t.n.v. CDA Voorst, bankrekeningnummer NL23RABO0180485989 

https://www.cda.nl/partij/doe-mee/word-lid
mailto:info@voorst.cda.nl
http://www.cdavoorst.nl/

